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Protokół Nr  9/2013 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu 16 września 2013 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 

Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 

 

 

Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja o działalności finansowo-rzeczowej Białogardzkiego Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. za I półrocze 2013 r. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

   a) wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar zajęć i 
warunków zwolnienia z tych opłat w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 

Miasto Białogard, 

 b) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze półrocze 2013 r., 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Miasta oraz o 

przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 

pierwsze półrocze 2013 r., 

c) podjęcia  realizacji  inwestycji  polegającej  na  przebudowie  ulicy  Piastów  

     w Białogardzie, 

d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2013, 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2013-2020. 

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 
Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 13.30 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – 

Stefan Purol. Komisja przyjęła przedstawiony porządek poszerzony o projekt uchwały w 

sprawie poręczenia przez Miasto Białogard weksla „in blanco” wystawionego przez Związek 

Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie w celu zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki 

udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie w związku z realizacją przedsięwzięcia „Zintegrowana gospodarka wodno-

ściekowa w dorzeczu Parsęty”, powiększonej o kwotę odsetek oraz protokoły z poprzednich 

dwóch Komisji, głosując: za-3 (jednogłośnie).   

 

Ad 2 

Informację o działalności finansowo-rzeczowej Białogardzkiego Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. za I półrocze 2013 r. przedstawił Władysław 

Szymielewicz, Prezes BTBS Sp. z o.o. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

B,Stanczewski – pytał o perspektywę dla stołówki ? 
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Prezes – odpowiedział, że są na etapie projektu zagospodarowania połowy stołówki, 

pozostałą część jadalni BTBS zagospodaruje we własnym zakresie. Planuje się 5 mieszkań 
komunalnych z kosztem 2 tys. zł od m2. Projekt jest na ukończeniu. Będą środki zewnętrzne 

w wysokości 40%. Przy koszcie inwestycji 700 tys. zł, będzie potrzeba 400 tys. zł ze środków 

własnych. Pani M. Wiśniewska przerabia projekt  na mniejszy. 

Z.Jonko – pytał jakie były usługi obce? 

Prezes – odpowiedział, że chodzi o zewnętrzne usługi, z których korzystano podczas 

przeglądów technicznych, najczęściej z RWiK. 

 

Komisja przyjęła w/w informację, nie wnosząc uwag. 

 

Ad 3  

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 

   a) wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar zajęć i 
warunków zwolnienia z tych opłat w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 

Miasto Białogard, 

Przedstawiła: Małgorzata Stachowiak, Zastępca Burmistrza 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

W.Czurko – pytał dlaczego niestety musi iść ta dotacja do dzieci? 

Zastępca  Burmistrza – wyjaśniła, że dotacja przychodzi na ostatnie 4 m-ce roku, a gdyby 

była wcześniej to łatwiej byłoby zaplanować. Nadal dokładamy 75% kosztów, resztę 
rodzice. Ponadto obejmuje ona dzieci z 2012 roku, tracimy dotację na 50 dzieci. 

W.Czurko – powiedział, że z doniesień medialnych słyszy się, iż będzie mniej zajęć 
dodatkowych. Radny pytał  ile będzie w naszych przedszkolach dodatkowych zajęć? 

Zastępca  Burmistrza – wyjaśniła, że będzie tylko tyle zajęć co w podstawie programowej. 

Odcina się to za co rodzice chcieliby zapłacić np. jęz. angielski, tańce. Za 5 godz. Miasto 

daje złotówkę. Państwo płaci około 5 zł na dziecko dziennie. Z tego wynika, że nie wolno 

robić nic, co wykracza poza podstawy programowe, czyli np. języka obcego. Zastępca  

Burmistrza poinformowała, że będzie nowelizacja rozporządzenia odnośnie podstawy 

wychowania przedszkolnego. Wówczas będą możliwe dodatkowe zajęcia prowadzone przez 

nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu. Będzie to możliwe, gdy będą dokształceni w tym 

kierunku nauczyciele. Zastępca  Burmistrza zwróciła się do przedszkoli o uzupełnienie 

kwalifikacji w tym zakresie.  

W.Czurko – pytał  jakie to będą zajęcia? 

Zastępca  Burmistrza – odpowiedziała, że nie będzie innych niż rytmika. 

Z.Jonko – pytał czy dodatkowe zajęcia mogłyby zaistnieć po godzinach oraz czy potrzebne są 

kursy na rytmikę? 

Zastępca  Burmistrza – odpowiedziała, że tak mogłyby zaistnieć po godz. 16.00. Wówczas 

przedszkola byłyby traktowane jako wynajmujące salę. Rytmika to zajęcie będące w 

podstawie programowej i nie będzie zmian oraz nie ma potrzeby kursu. 

B.Stanczewski – stwierdził, że takie zajęcia można organizować przez stowarzyszenia. 

Pracownicy przedszkoli realizujący do tej pory dodatkowe zajęcia szukają możliwości 

realizacji obecnie. Część tych zajęć zostało przeniesione z przedszkoli. W dużych miastach 

współpracują z organizacjami w tym zakresie. 

Zastępca  Burmistrza – odpowiedziała, że u nas tego nie ma, ale możliwości są, aby rodzice 

zorganizowali się w stowarzyszenie, gdzie nauczyciel jest przez nich zatrudniony. Zastępca  

Burmistrza stwierdziła, że będzie się przyglądać innym miastom, aby w przedszkolu mogło 

być wszystko zorganizowane. 
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B.Stanczewski – powiedział, że rozumie, iż różnica w dotacji Miasta do przedszkoli pojawi 

się. 
Zastępca  Burmistrza – odpowiedziała, że przy założeniu, że dostaniemy tą złotówkę. Do tej 

pory było, że 2,20 zł do każdej złotówki płacił rodzic. Teraz rodzic ma zapłacić złotówkę, a 

Miasto do każdej złotówki musi zapłacić 1,20 zł. Do tej pory rodzic zostawiając dziecko na 

2 godziny ponad podstawę programową, czyli  na 7 godzin płacił 4,40 zł, a teraz zapłaci 4 

zł zostawiając dziecko  na 9 godzin. To zwiększy  koszty opieki nad dzieckiem. 

S.Purol – pytał skąd wynika data do 2016 roku? 

Zastępca  Burmistrza – odpowiedziała, że wówczas zmienią się uwarunkowania i dzieci 

innego rocznika będą jako uczniowie. 

S.Purol – podkreślił, że w uchwale jest zapis, iż wchodzi w życie 14 dni od ogłoszenia. To  

będzie październik i dotacja nie będzie obowiązywać. 
Zastępca  Burmistrza – wyjaśniła, że uchwała tylko określa, że bierzemy złotówkę i że 

zwalniamy dzieci. To prawo lokalne, więc musi być 14 dni od dnia ogłoszenia. Natomiast 

państwo uwzględniło, że wszyscy dostajemy złotówkę niezależnie od tego czy kogoś 
zwalniamy. W projekcie uchwały są nasze zwolnienia. 

Burmistrz – dodał, że mamy uregulowania i obowiązują do chwili wejścia w życie nowej 

uchwały. Natomiast ustawa zmienia stawki. Nie ma pośpiechu w tej sprawie. Wprowadzamy 

to ze względu na ulgi . 

Z.Jonko – powiedział, iż z uchwały wynika, że rodzic będzie płacił mniej tj. ponad 100 zł. 

Zastępca  Burmistrza – odpowiedziała, że rodzic zapłaci mniej o 84 zł, gdy dziecko będzie w 

przedszkolu po 9 godzin. 

Z.Jonko – powiedział, że jest grupa dzieci pilnowanych przez babcie. W następnym roku może 

pojawić się więcej dzieci, wówczas może być problem. 

Burmistrz – powiedział, że chodzi, aby jak najwięcej dzieci objąć wychowaniem 

przedszkolnym.  

Zastępca  Burmistrza – wyjaśniła, że połowa rocznika przyszłorocznych 6-latków tj. ok. 130 

dzieci będzie musiało pójść do klasy pierwszej i one zwolnią te miejsca. Od 4 lat 

uruchomiono dodatkowo 170 miejsc w przedszkolach tj. procent uprzedszkolnienia wynosi 

w Białogardzie 73%. To bardzo dobry wynik. 

 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie).  

 

 b) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze półrocze 2013 r., 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Miasta oraz o 

przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 

pierwsze półrocze 2013 r., 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

B.Stanczewski – pytał czy opozycja wskazała możliwości dodatkowych źródeł dochodów? 

Z.Jonko – pytał czy koalicja wskazała dodatkowe źródła pozyskania dochodów oraz jaki jest 

wpływ dochodów z tytułu zbycia nieruchomości, ile nieruchomości sprzedano? 

Skarbnik – odpowiedziała, że są przedstawione planowane dochody majątkowe 6 mln 83 tys. 

zł. Realizacja wynosi 891 tys. zł z tytułu przekształcenia użytkowania wieczystego w 

prawo własności tj. 35%, a zbycia praw 21%. 

W.Czurko – pytał skąd się znalazła nadwyżka budżetowa, gdzie najwięcej zaoszczędzono? 

Skarbnik – odpowiedziała, że najwięcej zaoszczędzono na wydatkach inwestycyjnych. 
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S.Purol – pytał o sprzedaż mienia komunalnego 21 %, dlaczego tak słabo oraz o małe 

wykonanie przychodów na str. 75 informacji? 

Skarbnik – odpowiedział,  że to wskazania z wydziału odnośnie sprzedaży mienia. Natomiast 

kredyty, które zaplanowano w połowie roku nie zostały zrealizowane. 

Z.Jonko – pytał czy Burmistrz jest zadowolony z tego budżetu? 

Burmistrz – stwierdził, że bardzo źle wygląda sprzedaż mienia komunalnego. Obecnie jest 

zastój i problem, aby zbilansować budżet w II półroczu. Ponadto jest problem z 

odzyskaniem środków, które winniśmy otrzymać jako dofinansowanie przy inwestycjach. 

Także są nierozliczone pompy ciepła. Refinansowanie trwa bardzo długo. 

 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1.  

 

c) podjęcia  realizacji  inwestycji  polegającej  na  przebudowie  ulicy  Piastów  

     w Białogardzie, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Z.Jonko – pytał czy nie lepiej zatrzymać się przy realizacji parku przy ul. Dworcowej a zrobić 
dobrze ul. Piastów? 

Burmistrz – odpowiedział, że podjęto decyzję, iż z oszczędności odbędzie się realizacja ul. 

Piastów. Lepiej robić w dogodnym terminie, niż w ramach program, ponieważ są 
trudności z realizacją niezbędnego zakresu. 

Z.Jonko – pytał czy przy realizacji ul. Piastów nie będzie zagrożenia, że ZEC pociągnie węzeł 

ciepłowniczy po wykonaniu? 

Burmistrz – odpowiedział, że jest takie zagrożenie. Ostatnio taki przypadek był przy ul. 

Dąbrowszczaków. Tydzień po ułożeniu kostki wykonywano prace na chodniku. 

B.Stanczewski – nadmienił, że ZDW w wywiadzie oświadczył, iż Miasto dołoży 500 tys. zł do 

budowy ronda, a wiadomo, że  wypowiedziano umowy pracownikom POLBRUK-u. Radny 

pytał czy takie informacje dotarły do Burmistrza? 

Burmistrz – odpowiedział, że rozmawiał z Dyrektorem, iż mają kłopoty, ale to dotyczy całej 

firmy w skali kraju. Dyrektor twierdzi, że to wykona. Jeśli chodzi o 500 tys. zł to nie 

przesłano ich, jedynie wysłano aneks na kwotę 333 tys. zł. Sytuacja taka była, gdy 

Dyrektor był na urlopie, a pracownicy niższego szczebla próbowali się wykazać. 
Natomiast Dyrektor nie oczekuje wyższego dofinansowania niż 1/3 z 1 mln zł.   

 

 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie).  

 

 

d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2013, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

W.Czurko – pytał odnośnie SP Nr 5, gdzie zabrakło dochodów własnych. 

Skarbnik – wyjaśniła, że ta szkoła miała zaplanowane pokrycie części wydatków z dochodów 

własnych. 

W.Czurko – pytał w jakim celu przygotowywana jest strategia rozwoju? 

Burmistrz – odpowiedział, że dokument strategia rozwoju będzie wymagany do pozyskiwania 
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środków. Robimy to wspólnie z Powiatem. Miasto będzie decydować co ważne i co zostanie 

wpisane.  

W.Czurko – pytał o  zakup busa za 111 tys. zł czy Miasto nie chce wykorzystać nadwyżki na 

ten cel? 

Skarbnik – odpowiedziała, że teraz nie możemy zakupić tego z nadwyżki, bo budżet nie 

zbilansuje się. 
Burmistrz – dodał, że to wpłynie na deficyt, nie chcemy wydawać nadwyżki, gdy  jest problem 

gdzie zwiększyć dochody. Sprzedano tylko 2 zabudowane działki i 5 niezabudowanych. 

Z.Jonko – pytał dlaczego uchwalono budżet na Urząd Miasta 150 tys. zł, a później większy? 

Skarbnik – wyjaśniła, że szacunki wynikały z lat ubiegłych, a obecnie obiekt jest większy i 

dodatkowo kwestia ogrzewania oraz energii. 

Z.Jonko – pytał co się stało, że wydatki na Park Orła zwiększamy o 55 tys. zł? 

Burmistrz – odpowiedział, że dodatkowo realizowano monitoring, odnowienie pomników oraz 

dorabiamy ścieżkę, której nie było w ramach projektu. 

Z.Jonko – pytał czy są plany połączenia Parku z Domem Kultury? 

Burmistrz – poinformował, że było jedno spotkanie ze Starostą, koszty MDK są duże. Rysują 
się możliwości sfinansowania parkingu. Obecnie sytuacja jest nie najlepsza, Burmistrz 

uważa, że  należałoby to przełożyć na rok następny.  

B.Stanczewski – nadmienił, że na realizację parkingu potrzeba około 100 tys. zł. Obecnie jest 

duże obciążenie ze względu na przyjazdy młodzieży samochodami do szkoły. Jeżeli znajdzie 

się przychylność w mieście do dokonania inwestycji to zlikwiduje ogrodzenie. 

Z.Jonko – pytał o ślepą uliczkę w Parku, która nie została utwardzona? 

Burmistrz – odpowiedział, że będzie utwardzona. 

Z.Jonko – proponował wyciąć 2 lipy przy MDK. 

B.Stanczewski – odpowiedział, że jeżeli dostanie pozwolenie wytnie je własnymi 

możliwościami. Radny poinformował, że wyciął już 2 brzozy, które wchodziły w trafostację i 
w zamian posadził dąb. 

 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie).  

 

 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2013-2020. 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4 (jednogłośnie).  

 

 

f) poręczenia przez Miasto Białogard weksla „in blanco” wystawionego przez Związek Miast 

i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie w celu zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki 

udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Warszawie w związku z realizacją przedsięwzięcia „Zintegrowana gospodarka wodno-

ściekowa w dorzeczu Parsęty” , powiększonej o kwotę odsetek 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3 (jednogłośnie).  
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Ad 4  

 
W sprawach różnych Przewodniczący Komisji prosił radnych o zmianę godziny 

posiedzenia Komisji Budżetu  z godz. 13.30 na godz. 14.00. 

Członkowie Komisji wyrazili zgodę. 
 

 

Ad 5  
Po wyczerpaniu tematyki o godz.  15.15  zakończono posiedzenie.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  

 


